



الدكتور احسان العطار

الدكتور احسان ابراهيم العطار , **خبير نفطي واستشاري تعاقدات هندسية** وعضو مجلس امناء اكااديمية العراق للطاقة و يعمل بصفة خبيرمتعاهد في الدائرة الاقتصادية والمالية في وزارة النفط. حصل على الدكتوراه في 1997 والماجستير في 1979 في ادارة واقتصاد المشاريع الهندسية **Management & Economics of Engineering Projects** من جامعة آستن في بريطانيا و درجة البكالوريوس في الهندسة المدنية عام 1968 من جامعة كاردف في بريطانيا ضمن برنامج البعثات الدراسية للحكومة العراقية في قطاع النفط حيث عمل طوال حياته الوظيفية منذ 1969 في شركة المشاريع النفطية التابعة لوزارة النفط وشارك في أنشطة التخطيط و التصميم والتنفيذ والادارة الهندسية والتعاقدات للعديد من المشاريع النفطية الكبرى التي شملت تطوير الحقول والمصافي والمستودعات وخطوط الانابيب , كما عمل بصفة استشاري تعاقدات لعدد من المشاريع في قطاع النفط في دولة الامارات العربية المتحدة. اضافة الى ذلك فقد عمل بصفة خبير في المركز الاستشاري للتعاقدات الذي تم تأسيسه في وزارة التخطيط العراقية لمدة اكثر من سنتين شارك خلالها في اعداد تعليمات تنفيذ العقود الحكومية العامة رقم (1) لسنة 2008 الصادرة عن وزارة التخطيط وتقديم الاستشارات التعاقدية لدوائر الدولة والمحافظات والمشاركة في اعداد مسودة قانون العقود العراقي قيد التشريع .

اما على الصعيد الاكاديمي فقد عمل الدكتور احسان العطار على مدى عدة سنوات محاضرا خارجيا في الجامعة التكنولوجية لمادة ادارة المشاريع واقتصاديات البناء كما قام بتأليف كتاب منهجي بعنوان ادارة المشاريع والعلاقات المهنية بتعصيد من الجامعة المذكورة . شارك في لقاء المحاضرات وتقديم البحوث في مواضيع التعاقدات وادارة مشاريع الطاقة في العديد من الندوات والمؤتمرات والدورات التدريبية المحلية والدولية داخل وخارج العراق وهو حاليا عضو في المعهد الدولي لادارة المشاريع **Project Management Institute (PMI)** وجمعية مهندسي البترول **Society of (SPI)** **Petroleum Engineers** واتحاد المهندسين العرب ونقابة المهندسين العراقية .

Dr. Ihsan Al-Attar

As a member of Board of Trustees of the Iraq Energy Academy (IENA) , Dr. Ihsan Al-Attar is an Oil Expert and Procurement and Engineering Project Management Consultant with the Ministry of Oil. He earned his Ph.D degree in 1997 and his M.Sc degree in **Management and Economics of Engineering Projects** from Aston University in the UK 1979, and his B.Sc degree in civil engineering 1968 from Cardiff University under an oil sector scholarship to the UK. After graduation he started his career as an engineer in the **Oil Projects Company (SCOP) of the Ministry of Oil** and actively participated in the planning, design , implementation and project management activities of a number of major projects in the Iraqi oil and gas sector including oilfield development , refineries, depots and pipelines .During his long engineering career he also worked on a number of projects in the oil sector of the UAE as well as a procurement manager at the **Procurement Assistance Center (PAC)** in the Ministry of Planning of Iraq where he participated as a member of the inter- ministerial committee in drafting the currently employed Public Contracts

Implementing Regulations 2008 as well as preparing the draft of the first Iraqi Public Contracts Law yet under legislation.

On the academic side Dr. Ihsan Al-Attar acted for several years as an External Lecturer on the subject of **Project Management & Building Economics in the University of Technology, Baghdad** , where he also published a text book (in Arabic) titled Project Management & Professional Relations sponsored by the said University. He also gave lectures and presented research papers and conducted training sessions in national and international conferences, workshops and seminars on subjects related to procurement and engineering project management. Dr.Al-Attar at present is a member of the **Project Management Institute (PMI) ,Society of Petroleum Engineers (SPE), Federation of Arab Engineers(FAE) , and the Iraqi Engineers Union (IEU).**